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Vragen van het lid Groothuizen (D66) aan de Minister voor 
Rechtsbescherming over procedeergedrag van de rijksoverheid (ingezonden 
20 augustus 2019). 

Vraag 1
Kent u het bericht «Landsadvocaat kost steeds meer miljoenen»?1 

Vraag 2
Kunt u in tabelvorm aangeven wat per ministerie per jaar de afgelopen vijf 
jaar is uitgegeven aan externe inhuur van juristen? Kunt u per jaar daarvan 
aangeven wat is uitgegeven aan de landsadvocaat? 

Vraag 3
Hoe verklaart u de stijgende trend in de uitgaven door de overheid aan de 
landsadvocaat? 

Vraag 4
In welke gevallen kiest de rijksoverheid voor de landsadvocaat en in welke 
gevallen volstaat een (andere) extern ingehuurde jurist? 

Vraag 5
Wat is de reden dat ministeries zelf steeds meer juristen en ook eigen 
advocaten in dienst nemen? 

Vraag 6
Hoe verhoudt deze trend zich tot de ambitie die u in uw brief van 12 juli 2019 
hebt uitgesproken, dat «het terugdringen van onnodige juridisering begint bij 
de overheid»?2 

Vraag 7
Kunt u in het licht van die ambitie aangeven hoe u de externe inhuur van de 
landsadvocaat en het daarmee gepaard gaande procedeergedrag bij de 
rijksoverheid gaat terugdringen?

1 Telegraaf, 13 augustus 2019, https://www.telegraaf.nl/nieuws/669745536/landsadvocaat-kost-
steeds-meer-miljoenen

2 Kamerstuk 31 753, nr. 177
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